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PROTOKÓŁ Nr XXXII/14 
z sesji Rady Gminy Komarówka Podlaska 

odbytej w dniu 21.07.2014 roku w godzinach 0900 – 1350 

 
Obecni radni wg załączonej listy obecności. 
Obecni sołtysi wg załączonej listy obecności. 
Ponadto w sesji uczestniczyli: Wójt Gminy p. Ireneusz Demianiuk, Skarbnik Gminy  
p. Teresa Maksymiuk, Sekretarz Gminy p. Teresa Magier, p. Justyna Kluba Aplikant Radcy 
Prawnego p. Andrzeja Latocha, przedstawiciele lokalnych mediów. 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie i sprawy organizacyjne 

- stwierdzenie quorum, 
- przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji, 
- ustalenie porządku obrad 

2. Informacja o pracy w okresie międzysesyjnym: 
- Przewodniczącego Rady Gminy 
- Wójta Gminy 
- Przewodniczących komisji stałych 

3. Podjęcie uchwał w sprawie : 
1) zmiany budŜetu gminy na 2014 r. 
2) zaciągnięcia zobowiązania na realizację inwestycji o wartości przekraczającej granice 

ustalone przez Radę Gminy Komarówka Podlaska w budŜecie gminy na 2014 r. 
zmiany. 

3) Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
4. Interpelacje i zapytania 
5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
6. Wolne wnioski. 
7. Zamknięcie obrad. 
 
 
Ad. 1 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Marta Grabińska – dokonała otwarcia sesji i powitała 
wszystkich przybyłych. 
a) stwierdziła na podstawie listy obecności, iŜ Rada jest władna do podejmowania uchwał 

poniewaŜ na 15 radnych ustawowego składu w sesji uczestniczy 14 Radnych (nieobecny - 
Radny p. Sławomir Ilczuk) 

b) protokół z ostatniej sesji był wyłoŜony do wglądu, wzorem poprzednich sesji proponuję 
przyjęcie bez odczytywania. 

 
Poprosił o uwagi. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Protokół z ostatniej sesji został przyjęty większością głosów 
Głosowanie: 
Liczba Radnych głosujących za – 12 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 2 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji – 14 radnych 

 

c) Dzisiejsza sesja jest zwołana na wniosek p. Wójta, który wpłynął 11 lipca 2014 r.    
Odczytała treść wniosku.  

Proszę o przegłosowanie porządku obrad. 
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Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie 
Głosowanie: 
Liczba Radnych głosujących za – 14 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 14 radnych  

 

 

Ad. 2  
Przewodnicząca Rady Gminy p. Marta Grabińska – W okresie międzysesyjnym 
prowadziłam dyŜury w Urzędzie Gminy, przyjmowałam interesantów. Uczestniczyłam w 
uroczystościach organizowanych na terenie gminy. 
 
Wójt Gminy: 
- Zakończono budowę zatoki parkingowej wraz z chodnikiem jak równieŜ zakończono 

budowę nawierzchni asfaltowej na ul. Ks. Rudnickiego i W. Batki. Są tam pewne usterki, 
które teraz są usuwane. JuŜ niebawem inwestycja zostanie całkowicie odebrana. 

- Rozstrzygnięto przetarg na budowę chodnika i nawierzchni asfaltowej w ul. Lubelskiej. Na 
poprzedniej sesji informowałem, Ŝe do pierwszego przetargu nikt nie przystąpił. Zarząd 
Dróg Wojewódzkich ogłosił kolejny postępowanie. Planowany termin wykonania 
inwestycji to 30 września 2014 r.  

- Podpisałem umowę na budowę skateparku (to wynik postępowania przetargowego) 
- Podpisaliśmy z panią Skarbnik umowę na doposaŜenie świetlic wiejskich w Przegalinach 

DuŜych i Kolembrodach. Wartość dofinansowania 15 tyś zł. 
- Brałem udział w uroczystościach gminy, przyjmowałem interesantów, prowadziłem bieŜace 

sprawy.  
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu Radny p. Tomasz 
Weremczuk - W okresie międzysesyjnym Komisja spotkała się jeden raz. 
Sprawy omawiane na komisji: 
- zaciągnięcie zobowiązań finansowych na rok 2015 na budowę dróg w Wólce 

Komarowskiej 
- zmiany budŜetowe  
- zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
- sprawy bieŜące. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych Radny  
p. Bogdan Wetoszka - W okresie międzysesyjnym Komisja nie spotykała się. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny p. Jan Abramczuk - W okresie 
międzysesyjnym Komisja spotykała nie spotykała się.  
 
 
Ad. 3.1 
Skarbnik Gminy – Materiały państwo otrzymaliście. Pokrótce omówię zmiany budŜetowe.  
Zmiany budŜetu dotyczą wprowadzenia: 
- środków na doŜywianie 18 226 zł 
- na dodatki energetyczne i obsługę 26 zł 
oraz zmniejszenie: 
- subwencji wyrównawczej ogólnej o 11 631 zł 
Pozostałe zmiany są to zmiany między działami i rozdziałami: 
- zmiana po stronie dochodów oraz po stronie wydatków. Przeniesione środki z jednego 

paragrafu na drugi. PoniewaŜ środki z wpłat na solary nie wchodzą do naszych środków. 
- 30 000 zł zdjęte z współfinansowania chodnika i parkingu na ul. Batki. Te 30 000 zł +5000 

zł z innych środków po stronie wydatków przeznaczone na nawierzchnię asfaltową w 
Wólce Komarowskiej. 
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- W dziale 010 - 12 652 zł i w dziale 921 kwota - 33 816 zł. Kwoty te są zdjęte z tych 
działów i całością wprowadzone w dziale 750 rozdział 75095 - 46 468 zł. Jest to na 
wynagrodzenia za odzyskany podatek vat. Podatek vat odzyskaliśmy z wodociągu z działu 
010 i ze świetlic czyli z działu 921. Do odzyskania podatku vat była zatrudniona firma 
zewnętrzna.  

- Zmniejszenie z dowozu uczniów w kwocie 16 631 zł i z tych środków 5000 zł dołoŜone jest 
do inwestycji w Wólce Komarowskiej a o 11 631 zł jest zmniejszona subwencja oświatowa. 
Są jeszcze drobne zmiany pomiędzy poszczególnymi paragrafami. 

Jeśli są pytania to bardzo proszę  
 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Wójt Gminy – Jeśli państwo przegłosujecie tą zmianę budŜetu to następne uchwały będą 
konsekwencja tej zmiany. Wprowadzamy inwestycje - budowa nawierzchni asfaltowej w 
miejscowości Wólka Komarowska. Na tą inwestycję wprowadzamy 35 000 zł. Gdzie wartość 
całej inwestycji to 136 278,46 zł. Chcemy razem w ramach jednego przetargu szykowanego do 
ogłoszenia na drogi w: śulinkach, Brzozowym Kącie, Kolembrodach i śeliźnie dołączyć 
Wólkę Komarowską i ogłosić jedno postępowanie. Część środków zostałaby zapłacona w roku 
bieŜącym. Pozostała część zostałaby zapłacona w roku następnym. Po głębokiej analizie 
sytuacji z panią Skarbnik i Komisją BudŜetową doszliśmy do przekonania, Ŝe dobrze będzie, 
jeśli Wólkę Komarowską włączymy do tego zamówienia właśnie teraz. PoniewaŜ stosunek 
środków posiadanych do zobowiązania jest niekorzystny. Gdybyśmy drogę w Wólce zostawili, 
jako samą inwestycje myślę Ŝe ciąŜo byłoby znaleźć wykonawcę który wykona tą inwestycje 
za 35 tyś zł w tym roku i będzie czekał na przeszło sto tysięcy do pierwszego kwartału 
przyszłego roku. Natomiast w całości nie wygląda to tak źle. 495 000 zł było by do zapłacenia 
w tym roku a pozostała kwota wynikająca z kosztorysu, z szacunku zamówienia 398 517 zł 
zapłacona była by w przyszłym roku. Więcej niŜ połowowa środków była by do zapłacenia w 
tym roku. Łatwiej będzie znaleźć wykonawcę. Wraz z Radnymi z Komisji BudŜetowej 
przedyskutowaliśmy to i postanowiliśmy, Ŝe będziemy robić wszystkie pięć inwestycji razem. 
Ogłosimy jedno postępowanie przetargowe, aby te 5 nawierzchni jeszcze w tym roku wykonać. 
 
Skarbnik Gminy - przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany budŜetu Gminy na rok 
2014 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu p. Tomasz Weremczuk –- 
Opinia naszej komisji jest pozytywna. 
 
Uchwała w sprawie zmiany budŜetu Gminy na rok 2014, została podjęta jednogłośnie 
Głosowanie: 

Liczba Radnych głosujących za – 14 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 14 radnych  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 3.2 
Skarbnik Gminy – Przedstawiła projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na 
realizację inwestycji o wartości przekraczającej granice ustalone przez Radę Gminy 
Komarówka Podlaska w budŜecie gminy na 2014r. (Nawierzchnia asfaltowa na drodze gminnej 
o dł. 905 mb w Wólce Komarowskiej od drogi powiatowej Nr 102239L) 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu p. Tomasz Weremczuk –- 
Opinia naszej komisji jest pozytywna. 
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Uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na realizację inwestycji o wartości 
przekraczającej granice ustalone przez Radę Gminy Komarówka Podlaska w budŜecie 
gminy na 2014r. (Nawierzchnia asfaltowa na drodze gminnej o dł. 905 mb w Wólce 
Komarowskiej od drogi powiatowej Nr 102239L) została podjęta jednogłośnie 
Głosowanie: 

Liczba Radnych głosujących za – 14 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 14 radnych  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 
 
Ad. 3.3 
Skarbnik Gminy – Uchwała ta wiąŜe się z poprzednio przyjętymi uchwałami. Jest tu wykaz 
przedsięwzięć w którym jest dopisane zadanie inwestycyjne w Wólce Komarowskiej. Mamy tu 
teŜ wstawiona kwotę zobowiązań jakie mamy na rok 2015.  
 
Skarbnik Gminy - przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu p. Tomasz Weremczuk –- 
Opinia naszej komisji jest pozytywna. 
 
Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej, została podjęta 
jednogłośnie. 
Głosowanie: 

Liczba Radnych głosujących za – 14 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 14 radnych  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 
 
Ad. 4 
Radny p. Bogdan Wetoszka – Stan przygotowań do otwarcia Pałacówki Opiekuńczo-
Wychowawczej? Proszę o informacje w sprawie zatrudnienia kierownika placówki, który 
zajmowałby się przygotowaniami do otwarcia placówki. Powody zmian w budowie chodnika? 
Część zjazdów została obniŜona a druga część nie. Czy to zmiany projektowe czy teŜ 
wynikające z błędnego wykonania? Koszty tych zmian są w ramach inwestycji czy musimy 
ponieść dodatkowe koszty? 
 
Radny p. Grzegorz Grzesiakowski – Sprawa lustra na ulicy Międzyrzeckiej. Czy drugie 
lustro będzie? Otwarcie ul. Krótkiej. Czy coś się ruszyło w tej sprawie? Pobocza na drodze do 
śelizny w okolicach leśniczówki i w lesie są w fatalnym stanie. Na ostatniej sesji sołtys tą 
sprawę zgłaszał. Czy coś wiadomo w tej sprawie? Działki leśne, które są w rejonie Gradowca 
po drugiej stronie drogi Wisznickiej są zalane. W czasie prac remontowych drogi zasypano rów 
którym woda spływała. Znajduj się tam ogromne rozlewisko. Ludzie, którzy mają tam działki 
od 2-3 lat nie mogą wyciąć i wywiedź drzew. NaleŜałoby o tym porozmawiać z drogowcami.  
 
Sołtys Wsi Wólka Komarowska p. Stanisław Orłowski – Chce podziękować p. Wójtowi i p. 
księgowej za podjęte działania dotyczące inwestycji w Wólce Komarowskiej. Cieszę się Ŝe ta 
droga będzie zakończona. Dziękuje radnym za zrozumienie i właściwe podjęcie decyzji. Myślę 
Ŝe ta inwestycja odbije się echem na całej gminie, bo ta dyskusja trwała i zataczała coraz 
większe kręgi. Na terenie naszej wsi jest wyrobisko po piasku. Jest ono częściowo zarośnięte 
kaszakami a na jego części znajduje się woda. Po sąsiedzku mieszkają młode rodziny z 



 

5 

małymi dziećmi. To stwarza zagroŜenie. Mieszkańcy obawiają się, Ŝe moŜe tam dojść do 
jakiegoś nieszczęścia. Chcą Ŝeby zostało to ogrodzić. Na tą działkę gminną jest trzech 
chętnych. Dla gminy nie przedstawia to duŜej wartości. Na części posadzone są maliny sąsiada. 
Rozmawiałem z mieszkańcami, którzy chcą to kupić i chcą przystąpić do przetargu. Zawsze 
moŜna by było pozyskać jakieś pieniądze dla gminy.  
Na drodze do Wólki zrobiły się dziury w asfalcie, które się powiększają. MoŜe moŜna by było 
zrobić to we własnym zakresie asfaltem z worków a jeśli nie niech zrobi to Zarząd Dróg. 
Pytanie do Pani mecenas. Jakie konsekwencje prawne ponosi osoba, która umyślnie narusza 
punkty graniczne ustawione przez geodetę? 
 
Aplikant Radcy Prawnego p. Justyna Kluba – MoŜna nałoŜyć grzywnę na taką osobę która 
niszczy punkty graniczne ustawione przez geodetę. Chodzi panu tylko o niszczenie punktów 
granicznych czy wchodzenie na czyjąś posesję. Bo to są dwie róŜne kwestie.  
 
Sołtys Wsi Wólka Komarowska p. Stanisław Orłowski – Jedno z drugim się wiąŜe. 
Najpierw są niszczone punkty a potem wchodzenie na posesję. 
 
Aplikant Radcy Prawnego p. Justyna Kluba – Jeśli chodzi o wchodzenie na cudzą posesje to 
właściciel nieruchomości moŜe zwrócić się do Sądu z pozwem o naruszenie posiadania i 
wskazać aby Sąd nakazał temu kto narusza posiadanie aby przywrócić naruszone posiadanie. 
To jest taka procedura. Tu jest bardzo krótki okres czasu, bo to jest tylko roczny termin zawity 
od rozpoczęcia naruszeń. Sąd będzie procedował w tym przedmiocie czy takie naruszenie 
nastąpiło czy nie.  
 
Sołtys Wsi Wólka Komarowska p. Stanisław Orłowski – Rozmawialiśmy o remoncie dróg 
piaskiem. Dobrze byłoby przeznaczyć piasek na tą drogę. Rozmawialiśmy, Ŝe ta droga miała  
9 m szerokości a w tej chwil ma tylko 5 m. MoŜna by ją poszerzyć, ale wtedy trzeba granice 
ustalać a to koszt. Tylko wyrównać te dołki, które są a nie ruszać całego pasa drogowego by 
nie naraŜać się na koszty. 
 
Radny p. Grzegorz Grzesiakowski – To się dzieje od kilku lat. Ktoś kupuje działkę i wywozi 
ją w przeciągu kilku lat bardzo wysoko. Są przypadki, Ŝe do 1 m to dochodzi. Ludzie w 
sąsiedztwie, którzy wcześniej się pobudowali będą podtapiani. Czy ktoś nad tym czuwa? 
 
Radny p. Jan Abramczuk – Mają być wykonywane drogi związki z tym mam prośbę aby tych 
inwestycji nie przeciągać na jesień bo zaczną się deszcze i będzie zimno. Najlepszy okres to 
sierpień, wrzesień.  
 
Sołtys Wsi śelizna p. Stanisław Golanko – MoŜe P. Wójt PrzybliŜy nam sprawę Kanału 
Wieprz-Krzna. Z tego co wiem Wójtowie spotykają się. My dowiadujemy się tylko z prasy i 
mediów. P. Wójt jest bardziej zorientowany i proszę przybliŜyć nam ten temat. 
Figurka św. Floriana po części została poprawiona. W tej chwili zabrakło farby, ale maja ją 
dokończyć.  
 
Radna p. Joanna Krupska – Mam prośbę Ŝeby na skrzyŜowaniu obok sklepu Groszek 
narysować na jezdni znaki taki jakby rondo. Tam kaŜdy jeździ jak chce.  
 
Radny p. Grzegorz Grzesiakowski – Trzeba tam namalować na jezdni przejście dla pieszych. 
Tam kaŜdy chodzi jak chce. 
 
Radny p. Bogdan Wetoszka – Czy pasy na ul. W. Batki będą malowanie? Przydałoby się 
zrobić tam przejście dla pieszych. Czy istnieje moŜliwość połoŜenie ograniczników tzw. 
leŜących policjantów przy szkole i przedszkoli na ul. W. Batki. 
 
Radna p. Joanna Krupska – Odnośnie parkingu przy rondzie. Jest to parking gminny a 
mieszkańcy okolicznych domów garaŜują tak dzień i noc samochody. W takim razie proszę 
wprowadzić opłaty. Parking ma słuŜyć wszystkim a nie tylko tym, którzy tam garaŜują 
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samochody. Zakaz zatrzymywania się i postoju przy blokach naleŜałoby ustawić. Jest tam 
ograniczenie postoju do 5 minut. Nikt tego nie respektuje. Samochody stoją przy samym 
zakręcie. WyjeŜdŜający z pl. Wolności mają ograniczoną widoczność. MoŜe uczulić policję by 
to sprawdzała. 
 
Sołtys Wsi Woroniec p. Zdzisław Romanowicz – Co z solarami? MoŜe są nowe wnioski? 
 
Wójt Gminy – Nowych nie ma. Jest to w trakcie realizacji. Podaliśmy wszystkie dane osób 
które wylosowały solary. Firma ma sukcesywnie zgłaszać się w celu opracowania 
dokumentacji. Plany są takie Ŝe instalacje dwu i trzy panelowe mają być w tym roku robione.  
 
Sołtys Wsi Woroniec p. Zdzisław Romanowicz – MoŜna juŜ wpłacać? 
 
Wójt Gminy – Jeszcze nie. Będą aneksy do umów i będziemy informować. W zanadrzu trzeba 
juŜ mieć kwoty które wynikają z tych umów.  
 
 
Ad. 5 
Wójt Gminy: 
- W Pałacówce Opiekuńczo –Wychowawczej większość prac zostało ukończonych. Zostało 

wysłane zgłoszenie do odbioru do sanepidu i do Państwowej StraŜy PoŜarnej. Sanepid 
umówiony jest 24 na odbiór a Państwowa StraŜ PoŜarna jeszcze ustala termin. Panie z 
sanepidu juŜ były nie powinno być uwag. Ekspertyza była robiona, więc straŜ teŜ nie 
powinna mieć większych uwag. WyposaŜenie zostało zamówione i jest w trakcie realizacji. 
W trakcie będziemy musieli załatwiać przecinaki na dachu. Prawdopodobnie obróbki przy 
kominach trzeba będzie wymienić. Z zatrudnieniem dyrektora jest taka kwestia, Ŝe 
placówki de facto jeszcze nie mamy. Mogę tylko z kimś porozmawiać bo nie ma jeszcze 
miejsca pracy. Placówka powstaje z chwila wpisania przez Wojewodę do rejestru 
placówek. We wniosku do Wojewody naleŜy wskazać imię i nazwisko osoby która będzie 
pełniła funkcję dyrektora. JuŜ teraz będziemy musieli wskazać dyrektora a jeśli chodzi o 
zatrudnienie to będziemy to robić jak juŜ placówka będzie wpisana. Placówkę będą 
sprawdzać równieŜ inspektorzy z Lubelskiego Urzędu Wojewódzkiego pod kontem 
prawnym jak i faktycznym. Wtedy będzie moŜna podjąć dalsze formalne kroki.  

- Zmiany w budowie chodnika – Chodnik został wykonany zgodnie z dokumentacją. Zmiany 
jakie były dokonane na niektórych wjazdach wynikały z wniosków mieszkańców. Idąc 
naprzeciw mieszkańcom postanowiliśmy obniŜyć wjazdy w skrajnych przypadkach tam 
gdzie były największe przełamania, róŜnice terenu działki do chodnika. W miejscach gdzie 
róŜnica jest stosunkowo niewielka zostało to tak jak jest. Prawdopodobnie będzie do 
przebudowy zjazd na posesji państwa Klachów. Kosztów Gmina z tego tytułu nie poniosła. 
Wykonawca zrobił to w ramach poprawek. Jeszcze będą wykonywane drobne poprawki. 
Malowanie jest zaplanowane w miesiącu wrześniu. Przejścia dla pieszych i linia 
oddzielająca pasy drogowe. Były propozycje by robić progi zwalniające ale trzeba się 
zastanowić czy ten próg nie spowoduje większego niebezpieczeństwa poprzez nadmierne 
hamowanie. Sprawa progów nie jest oczywista. Jest to teren zabudowany. Mamy 
ograniczenie do 50 km/h.  

- Lustro – Pismo wpłynęło do mnie. Sprawa została przekazana do Zarządu Dróg 
Wojewódzkich, który podejmuje działania w tej sprawie.  

- Otwarcie ul. Krótkiej – Prowadzone są rozmowy w sprawie udroŜnienia tej ulicy. Jest 
pewna koncepcja zrobiona, która podlega konsultacjom w Zarządzie Dróg Wojewódzkich i 
z Policja Wojewódzką. Jeśli ta koncepcja uzyska zgodę i szanse na zatwierdzenie w 
organizacji ruchu to będziemy ją w przyszłym roku realizować. Nie moŜliwe jest by była to 
droga dwukierunkowa, czyli wyjazd i wjazd od ronda. Planowana jest taka koncepcja Ŝe 
będzie wjazd z ronda do ul. Krótkiej z dwóch kierunków. Z ronda i od strony Brzezin. Na 
tym odcinku była by to droga jednokierunkowa. Na wysokości Spółdzielni Jedność była by 
juŜ droga dwu kierunkowa. Taka koncepcja jest teraz omawiana. To się wiąŜe z 
uzgodnieniami. Myślę, Ŝe jest szansa w tym roku zrobić dokumentację a w przyszłym 
wykonalibyśmy za współfinansowaniem przebudowę tego skrzyŜowania. Inna koncepcja 
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nie przejdzie. Przedyskutowaliśmy wiele godzin z projektantami. Aby wykonać wyjazd 
cięŜko jest oznakować to skrzyŜowanie.  

- Pobocza na drodze do śelizny – Będą remontowane na razie kruszywem, gruzem. Jest 
koncepcja, aby w przyszłości gmina opracowała dokumentację na konkretny remont tej 
drogi z poszerzeniem poboczy a Zarząd Dróg wykonał by taki remont we własnym 
zakresie. Jest to dyskusja na przyszłą kadencje na przyszły budŜet.  

- Działki leśne – Byliśmy z Panem sołtysem z Komarówki w tym miejscu. Został wykonany 
zjazd, który zakłócił stosunki wodne. Trzeba tam zakopać rurę i zrobić przepust. Jest to w 
pasie drogowym drogi krajowej więc trzeba to uzgodnić z Rejonem Dróg Krajowych. Chcę 
to w miarę szybko zrobić.  

- WywoŜenie działek – prawo wodne mówi, Ŝe nie moŜna zakłócać stosunków wodnych. 
Jeśli ktoś przez wywoŜenie działki zakłóca stosunki wodne Wójt moŜe wydać decyzję 
nakazującą przywrócenie do stanu poprzedniego. Do mnie nie wpłynął Ŝaden taki wniosek.   

- Działka, o której mówił sołtys Orłowski – na ogrodzenie nie mamy środków. MoŜemy 
postawić tablicę ostrzegawczą. Jeśli chodzi o sprzedaŜ to jeszcze w tamtej kadencji byli 
chętni na zakup tej działki. Warto byłoby podjąć ten temat, aby tą działkę sprzedać. Nie 
wiem czy wchodzi w rachubę przetarg, bo gmina weszła kopiąc piach w działkę p. 
śurakowskiego. W zamian mieliśmy mu kiedyś oddać działkę na której posadził maliny. 
Trzeba wszystkie te sprawy poformować, policzyć pomierzyć i ewentualnie przygotować 
do sprzedaŜy.  

- Droga do Wólki – dziura na tej drodze została zgłoszona do Zarządu Dróg Powiatowych. 
Za kilka tygodni maja to wykonać.  

- Piach na drogę do Walinny – jesteśmy przygotowani. Trzeba tylko określić ile tego piachu 
potrzeba na tą drogę przywieść by było to satysfakcjonujące.  

- Asfalt na drogę, o której mówił p. Abramczuk – Musimy dać terminy realne. Myślę, Ŝe 
takim realnym terminem jest końcówka września. Z tego, co się orientuję to duŜo firm w tej 
chwili jest zaangaŜowanych w wykonywanie robót. Wiec na koniec sierpnia cięŜko będzie 
się wstrzelić. Mamy do wykonania około 5 km. Trzeba dać realny termin na wykonanie 
tych robót 20-30 września. UwaŜam Ŝe wcześniejszy termin skutkował by uniewaŜnieniem 
postępowania ze względu na brak chętnych.  

- Kanał Wieprz - Krzna – Były wstępne rozmowy z Wójtami z Gminy Międzyrzec, Drelów, 
Wohyń, Kąkolewnica. Chcemy załoŜyć taki związek przy okazji tego kanału i pozyskiwać 
inne środki. Na odnawialne źródła energii, na infrastrukturę wodną i drogową. Chcemy by 
to w strategii województwa było zapisane. Tak jak jest grupa gmin w Dolinie Zielawy tak 
chcemy by u nas była taka grupa w oków kanału czy zbiornika. W regionalnym programie 
operacyjnym będą dodatkowe punkty za to. Warto coś takiego stworzyć. 

- Figura św. Floriana – Zgłaszałem by to poprawić. Jeszcze raz przekaŜe by to dokończyć.  
- SkrzyŜowanie drogi powiatowej, gminnej i wojewódzkiej – Trzeba, aby Zarząd 

Wojewódzki zrobił nowy projekt organizacji ruchu z oznakowanie przejść dla pieszych. W 
tej chwili jest tam organizacja ruchu. Są znaki pionowe i poziome. Będzie robiona 
nawierzchnia asfaltowa i dopiero po wykonaniu będą malowane pasy. Tak jak na kaŜdym 
skrzyŜowaniu tak i na tym trzeba zachować szczególna ostroŜność i stosować się do 
znaków drogowych.  

- Parking przy rondzie – Faktycznie stał się miejscem stałego, całodobowego postoju. Jeśli 
chodzi o opłaty trzeba podjąć uchwałę, która będzie miała zastosowanie do wszystkich. 
Trzeba się nad tym zastanowić czy wprowadzać opłaty w takiej miejscowości jak 
Komarówka. Obok bloków stoi znak zakaz postoju powyŜej 5 min. Kwestia egzekwowana 
tego naleŜy do policji. MoŜna policji zwrócić uwagę na to. 

 
Radny p. Jan Borowik – Czy na parkingu przy kościele nie moŜna było przenieść trzech 
słupów na druga krawędź. Zostały one zostawione przy krawędzi jezdni. Trzeba uwaŜać by nie 
zaczepić samochodem za słup.  
 
Wójt Gminy – Da się wszystko zrobić to kwestia czasu i pieniędzy. Chcieliśmy zrobić to 
szybko i bez dodatkowych kosztów z naszej strony. Zawnioskowałem tylko do Zakładu 
Energetycznego o wymianę tych słupów z potrójnego na pojedynczy i z podwójnego na 
pojedynczy. Zostały one wymienione w ramach działalności zakładu energetycznego. 
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Natomiast przestawienie tych słupów wiąŜe się z dokumentacją, pozwoleniem na budowę i 
wykonaniem tego wszystkiego. Cała procedura trwa około 2 lat. Kierujący pojazdem musi 
dostosować się do istniejących warunków. Staraliśmy się tak ulokować te słupy by zabierały 
jak najmniej miejsca. Na chwilę obecna, aby nie generować dodatkowych kosztów tak musi 
pozostać.  
 
Sołtys Wsi Brzozowy Kąt p.– Józef Prokopiuk – Chce p. Wójtowi podziękować za remont 
drogi Kreczki – Walinna. Droga zdobiona porządnie. Dziękuje teŜ p. Jasińskiemu. 
 
 
Ad. 6 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Marta Grabińska – Wpłynęło pismo do Rady Gminy p. 
Marianny Cep dotyczące zalewania podpiwniczenia w budynku mieszkalnym stanowiącym jej 
własność. 
Przedstawiła treść pisma.  
Pismo stanowi załącznik do protokołu 

 
Wójt Gminy – Sprawa p. M. Cep i wody w piwnicy od kilku lat się ciągnie. Na chwile obecna 
nie jest stwierdzona jasna przyczyna napływu wody do piwnicy. Czy ma to związek z rowem, o 
którym pisze p. Cep czy ma to związek z uszkodzona drenacją. Nie mamy Ŝadnych 
dokumentów na to jakie są przyczyny napływu wody do piwnicy. Czy teŜ stosunki wodne się 
zmieniły i poziom wód moŜe być wyŜszy. Kwestia naszego udziału. Pani Cepowa piszę Ŝe raz 
mówię tak a raz inaczej. Kwestia drenacji nie jest w kompetencji gminy i dlatego mówię Ŝe nie 
jest to moja sprawa. Jeśli Pani Cepowa przychodzi i mówi Ŝeby naprawić drenację 
odpowiadam jej Ŝe nie mogę. Jeśli mówi Ŝe to jest kwestia rowu to mówię Ŝe rów ten będziemy 
sukcesywnie konserwować. Tak teŜ się stało. W tym roku nie było zbyt duŜo środków, ale 
odcinek odkryty pomiędzy posesjami p. Klimiuka i p. Babicza został odczyszczony, odmulony 
i pogłębiony. Na posesji p. Kunachów został załoŜony krąg. Woda uliczna z ulic od cmentarza i 
od ronda, z tej części Komarówki tym rowem płynie. Nie ulega wątpliwości Ŝe ten rów jest 
zamulony. Są kam kręgi średnicy 100 cm. Długość rowu to 450 m. Rów w 2/3 jest zamulony 
moŜe nie na całości. Czy to ma wpływ na poziom wody w piwnicy tego nie wiem. 
Rozmawiałem z firmą, która czyści takie rowy. Liczą sobie 80 zł netto za 1m czyszczonego 
krytego rowu. Czyszczenie tego rowu to kwota 40 tyś. zł. Takich środków nie mamy w 
budŜecie. Kwestia czyszczenia rowu pozostaje niezałatwiona. Kwestia tego rowu na pewno 
wróci bo ten rów odprowadza wodę z duŜej części Komarówki. To waŜna kwestia dla nas i 
trzeba będzie to zrobić. Ja bym tych spraw nie wiązał. W wielu miejscach, w wielu domach 
woda w piwnicy jest. To nie jest odosobniony przypadek. Jak są duŜe opady deszczu i wysoki 
poziom wód gruntowych na wiosnę to w wielu miejscach jest ta woda. Kwestia uszkodzenie 
drenów podczas budowy kanalizacji to jest sprawa do wyjaśnienia. Przy budowie kanalizacji 
inwestorem była Gmina. Tutaj jest ten styk interesów gminy i p. Marianny. Czy faktycznie był 
uszkodzony dren i czy to ma wpływ tego nie wiemy. Dobrze by było by komisja z Rady 
przeanalizowała tą sprawę. Przeanalizować dokumentacje budowy kanalizacji, dokumentację 
dotycząca przebiegu drenaŜu i ustalić czy jest kolizja. Trzeba by było ta sprawę zbadać. 
Kanalizacja była budowana przede mną i nie wiem czy drenacja była przecinana czy nie. 
Trzeba unikać precedensów, bo jeśli się zrobi coś u jednego to później będzie lawina 
wniosków. 
 
Radny p. Andrzej Kowalczuk – Plany drenacji są w Urzędzie.  
 

Wójt Gminy – Plany są u inspektora Kalinowskiego.  
 
Radny p. Grzegorz Grzesiakowski – Wziąć plan drenacji i kanalizacji i sprawdzić, w których 
miejscach najbardziej się krzyŜuje. W miejscach gdzie się krzyŜuje najprawdopodobniej moŜe 
być uszkodzenia.  
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Rada Gminy Komarówka Podlaska postanowiła powołać komisje, która przeanalizuje, na 

podstawie map melioracyjno-kanalizacyjnych, przebiegi rurociągu drenarskiego i 

kanalizacyjnego w celu ustalenia ewentualnych przyczyn napływu wód do podpiwniczenia 

budynku oraz zaproponuje działania eliminujące tę przyczyny. 

Skład komisji: 

- Grzegorz Grzesiakowski 

- Andrzej Kowalczuk 

- Bogdan Wetoszka 

- Tomasz Weremczuk 

- Krzysztof Kalinowski inspektor Urzędu Gminy  

 

 

 
Ad. 7 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Marta Grabińska – Po wyczerpaniu porządku obrad 
dokonuję zamknięcia obrad sesji dziękując wszystkim za udział. 
 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
 

          Protokolant       Przewodnicząca Rady Gminy 
 
   Dorota Maksymiuk-Mitońska        Marta Grabińska 
 
 
Protokół sporządzono dnia 23 lipca  2014 roku 
 
Przekazano Sekretarzowi Gminy  25 lipca 2014 roku 
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WYKAZ UCHWAŁ 

RADY GMINY KOMARÓWKA PODLASKA 
podjętych na sesji w dniu 21.07. 2014 r. 

 
 
Uchwała Nr XXXII/211/2014 w sprawie zmiany budŜetu Gminy na rok 2014 
 
 
Uchwała Nr XXXII/212/2014 w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na realizację inwestycji o 
wartości przekraczającej granice ustalone przez Radę Gminy Komarówka Podlaska w budŜecie 
gminy na 2014 r.(Nawierzchnia asfaltowa na drodze gminnej o dł. 905 mb w Wólce 
Komarowskiej od drogi powiatowej Nr 102239L) 
 
 
Uchwała Nr XXXII/213/2014 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
 
 
 


